

# BULLETIN

OF

THE DEPARTMENT OF CHINESE LITERATURE  
NATIONAL TAIWAN UNIVERSITY  
NUMBER 80

## CONTENTS

Moves and Military: An Interpretation of Long Ying's Gardening Writing..... Ho, Yi-Hsuan

A Study on the Acceptance of Weishi's *Commentaries on the Book of Rites* in the Research of the *Book of Rites* of the Qing Dynasty.....Huang, Yu-Hsuan

*The Wisdom Guide* and the Writing of Cantonese: Yueou, or Cantonese Folksongs and the Presentation of Knowledge in The Reformist Movement.....Ko, Chia-Cian

Public Confession: Yu Dafu and the Confessional Writing in Early Republican Newspapers and Periodicals.....Lee, Fu-Ming

Smell and Sight in the Literature of the Maoist Period —The Law of the Senses in Socialist Aesthetics ..... Song, Shang-Shi

NATIONAL TAIWAN UNIVERSITY  
TAIPEI TAIWAN  
R.O.C  
March, 2023



臺  
大  
中  
文  
學  
報

第  
八  
十  
期

國  
立  
臺  
灣  
大  
學  
中  
國  
文  
學  
系  
印  
行

# 臺大中文學報

封面題字：臺靜農先生

季刊

第八十期

三遷溪園，半生戎馬：論龍膺的園林書寫.....何易璇

清代《禮記》學中之衛湜《禮記集說》接受論考.....黃羽璿

《開智錄》與粵語書寫：維新時代的粵謳形式與知識經驗.....高嘉謙

自我譴責的公眾化：郁達夫與民初報刊媒體上的懺悔書寫.....李馥名

毛澤東時代文學中的氣味與視覺.....宋尚詩  
——論社會主義美學的感官法則

臺灣 臺北  
國立臺灣大學中國文學系 印行  
中華民國一百一十二年三月出版